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23. juni 2022 

 
 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen Inatsisartut, fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Har Naalakkersuisut planer om at udvide havnen i Tasiilaq? 

 

(Inatsisartut medlem Harald Bianco, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

 

Tasiilaqs havn på 34 meter har efterhånden været i brug i mange år, som 

fortsætter med at slides. Ifølge kajens dybde har de større skibe  problemer med 

at losse, der er begrænset hvor tæt skibene kan komme på land. Ved losning 

kan de yderste krane med nød og næppe tage fat. 

 

Der er gode muligheder for at forlænge havnen frem til hvor der er dybere, der 

er gode muligheder for at udvide havnen rundtom i halvøen i Immikkoortortaaji, 

hvor der er dybt og med gode muligheder for et stort udvidelse.  

 

Det vil være på sit rette plads at udvide Tasiilaqs havn i de nærmeste år, nu 

hvor flere og flere krydstogtskibe anløber. Ligeledes er det på rette plads at 

udvide havnen i forhold til udviklingen af fiskeriet. Når  der er en skib i havnen, 

kan der ikke komme flere skibe til, man kan kun lægge kaj til hvis der er et 

anden skib der afrejser. Og endeligt, Amerikanernes planer om at bygge 

radarstation i Tasiilaq, vil det skabe et behov for et større havn, og meget mere. 


